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V MLM SO stavko preloiili
Ker so do konca prejsnjega tedna v Mariborski livarni Maribor (MLM)vsi zaposleni dobili

februarske place, je stavkovni odbor stavko, napovedano za 8. april, prelozil.

Zaradi likvidnostnih tezav
delavci MLM februarskih
plac niso dobili v zakonitem
roku. Namesto tega so lahko
na oglasni deski prebrali spo-
rocilo, da bodo februarske
place izplacane do konca
marca, kar pa se ni zgodilo.
Vodstvu podjetja je ob koncu
prejsnjega meseca uspelo iz-
placati neto place brez porav-
nanih prispevkov samo 422
delavcem v avtomobilskem
programu Alutec, delavcem
v sanitarnem programu in
storitvah pa ne.
Ker je brez plac ostalo 224

delavcev Saniteca, 16 delav-
cev Armala in 107 delavcev
MLM Storitev, so se na za-

cetku aprila zbrali na zboru
delavcev in za 8. april napo-
vedali stavko. Izvrsna od-
bora podruznice Sindikata
kovinske in elektroindustrije
Slovenije (Skei) na celu z
Janjo Veber in podruznice
sindikata KNS5-Neodvisnost
na celu sKosto Mesicem pa
sta se preimenovala v stav-
kovni odbor. Delavci MLM,
ki so se v preteklosti marsice-
mu odrekli za ohranitev pod-
jetja in svojih delovnih mest,
so se za stavko odlocili, ker
brez rednih plac v sedanjih
kriznih casih preprosto ne
morejo vec normalno preziv-
ljati svojih druzin. ajtezje je
tistim delavcem, ki prejemajo

minimalno pia co, taksnih je
v )2odjetju skoraj 150.
Stevilni delavci v MLM so

zaskrbljeni tudi za svoj so-
cialni in ekonomski poloZaj,
saj uprava napoveduje, da bo
odpustila okoli sto preseznih
delavcev, sanitarni program
z okoli 250 zaposlenimi pa
namerava prodati. Pogajanja
z morebitnim kupcem so ze
v teku. 0 tezavah v podjetju
prica tudi podatek, da je 224
delavcev sanitarnega progra-
ma ze od 29. marca doma na
cakanju na delo. Stevilni de-
lavci iz sanitarnega programa
in storitev, ki so prepricani,
da so v preteklosti s svojim
odrekanjem veliko prispeva-

li k investiciji v avtomobilski
program Alutec, se sedaj
zaradi vsega omenjenega
pocutijo izigrane.
Bolj spodbudne informaci-

je v zvezi z MLM prihajajo iz
bank. Nova KBM, Abanka in
Probanka naj bi na skupsCini
MLM konec aprila svoje ter-
jatve spremenile v lastniSke
deleie in podjetje dokapita-
lizirale. MLM je menda tudi
na seznamu perspektivnih
podjetij (pripravljajo ga GZS,
BS in ZBS), ki bodo delezna
posebne pozornosti in pod-
pore bank in drzave.
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radbenistvo
je na slabem glasu

»Ce zelimo, da se gradbena
panoga spet postavi na noge,
bomo morali tudi socialni
partnerji zaceti vec delati za
spodbujanje spostovanja
zakonodaje, poslovnih od-
nosov, placilne discipline itd.
pri spreminjanju poslovnih
praks,« je na okrogli mizi
partnerjev projekta Sodico
ob otvoritvi sejma gradbeni-
stva Megra v Gornji Radgoni
dejala poslovna sekretarka
Sindikata delavcev gradbenih
dejavnosti (SDGD) Romana
Josie.
S to trditvijo so soglasali

tudi drugi govorci. )oze Re-
ner, direktor GZS ZGIGM,
je uvodoma se dejal, da je
panoga ze pet let v minusu, da
je bila nekdaj mocno pregreta
in se sedaj rusi, od vec kot 90
tisoc zaposlenih jih je v njej
ostalo Ie se 52 tisoc. Glavni
problem so po njegovem

anomalije, kaos pa povecuje
tveganja. Preoblikovanje pre-
zadolzenih podjetij je neucin-
kovito, poslovno zaupanje
med podjetji v dobaviteljskih
verigah pa izjemno nizko,
slabi placniki so tudi javni
narocniki. Nizka je pravna
varnost poslovanja, nizke so
place delavcev in njihova so-
cialna varnost. Prvih pet plac-
nih razredov je po njegovem
prakticno ze izenacenih.
]osiceva je dejala, da je slab

glas panoge tudi eden kljuc-
nih razlogov za odvracanje
mladih od odloCitve za kate-
rega od gradbenih poklicev.
»Naloga socialnih partnerjev
je, da poskrbimo za taksno
urejenost delovnih mest, ki
bodo privlacna za sposobne
kadre in bodo posledicno
tudi prinasala dodano vred-
nost,« je poudarila ]osiceva.
Spomnila je tudi, da je bila

delovna zakonodaja v zadnjih
mesecil1 spremenjena, in na-
povedala, da bo posledicno
»kaksno prenovo« dozivela
tudi kolektivna pogodba za
gradbene dejavnosti. Pri tem
bodo po njenem imeli so-
cialni partnerji priloznost, da
pokazejo, kaj zelijo v grad-
beni dejavnosti. »Mogoce
bi pri samih pogajanjih vec
pozornosti morali nameniti
temu, da kolektivna pogodba
postane motivacijski faktor in
ne zgolj minimum pravic in
obveznosti, se vec pogovarjati
o Cim boljsih pogojih za delo
in manj 0 cim lazjih odpusca-
njih,« je dejala.
Prihodnost delovnih mest

je po njenem na novih podro-
cjih, »povezanih z ekologijo,
nizko porabo energije, izrabo
naravnil1 virov, zato bodo tudi
delovna mesta pocasi spre-
menila svojo dosedanjo po-

javnost. Nova delovna mesta
zahtevajo drugacna znanja,
vec kreativnosti in idej,« je
dejala ]osiceva in poudarila
pomen specificnega izob-
razevanja, ki poteka »zroko v
roki z gospodarstvom«.
o tem sta govorila tudi pro-

dekan mariborske fakultete
za gradbenistvo Stanislav
Skrabl in Jurij Sink, gene-
ralni direktor Direktorata za
srednje in visoko solstvo ter
izobrazevanje odraslih resor-
nega ministrstva. Udelezenci
okrogle mize pa so se sezna-
nili tudi s samim projektom
Sodico (partnerja projekta 0
pokriznem socialnem dialogu
v gradbeni panogi sta GZS in
SDGD) in sistemom javnega
narocanja v sosednji Avstriji.
Tam vlada v gradbeniStvu
zmerna konjunktura, zaposlo-
vanje je stabilno oz. raste.
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